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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Valóban vissza kell fizetni 500 milliárd forintot a 
közbeszerzések miatt?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

A 24.hu portálon  megjelent  „Brüsszelnek elege  van a  magyar  közbeszerzési  modellből,  vaskos
büntetés jöhet” című cikk szerint:

„Úgy tudjuk,  az  Európai  Bizottság időközben  emelte  a  tétet,  tekintettel  arra,  hogy az  egymást
követő  ellenőrzések  során  nem  tapasztalt  javulást  a  közbeszerzés-ellenőrzés  rendszerében.
Rendszerszintű hibák merültek fel, minden eljárás ezen a lyukas szűrőn haladt át, ilyen alapon a
2014 eleje és 2018 vége között időszak minden közbeszerzése érintett.

Elméletileg  5  százalék  feletti  hibaarány  felett  Brüsszel  akár  fel  is  függesztheti  a
támogatásfolyósítást,  de  ezt  eddig  nem  tette,  mivel  inkább  a  szabályos  működés  ösztönzése,
kikényszerítése volna a cél.

A magyar delegáció is enyhébb büntetéssel kalkulál, úgy tudjuk, 10 százalékos átalánykorrekciós
javaslatot vitt magával. Ez sem elhanyagolható tétel, az említett időszak több mint 4000 milliárd
forintnyi közbeszerzései alapján akár 400 milliárd forint is lehet.

Szakértők ugyanakkor kétlik, hogy beérné ennyivel a brüsszeli adminisztráció, hiszen a korábban
említett  reprezentatív  mintákban  súlyosabb  szabálytalanságokat  találtak,  amikért  projektenként
jellemzően  25,  esetenként  –  mint  Tiborcz  István  egykori  érdekeltsége,  a  közvilágítás-szerelő
világbajnok Elios Zrt. esetében – 100 százalékos támogatásmegvonást javasoltak. Az átlagosnak
számító, 25 százalékos büntetéssel számolva pedig már 1000 milliárd forintnál tartanánk.”

Kérdezem Önt:



Valóban történt rendszerszintű szabálytalanság a közbeszerzések során?

Budapest, 2019. június 8.
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